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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen jogszabályok teszik lehetővé a kvótabevételek 
Paks 2-re való átirányítását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormánynak a magyar gazdaság súlyosbodó válsága miatt láthatóan egyre nagyobb gondot okoz 
az értelmetlen paksi bővítési projekt finanszírozása, az állami önrész előteremtése – alighanem 
ennek tudható be, hogy immár külső forrásokat keresnek a hiányzó pénz pótlására.

A napokban megjelent egy pályázat, amelynek keretében arra a dilemmára keresnek megoldást, 
hogyan lehetne a szén-dioxid-kvóták értékesítéséből származó bevételeket Paks II építésére 
fordítani. Mint Önök is tudják, a rövid válasz az, hogy sehogy.

A kvótabevételeket a hazai jogszabályok és a nemzetközi egyezmények is a megújuló 
energiaforrások és az energiahatékonyság finanszírozásához rendelik. A más célú felhasználás eleve
szabálytalan, és a magyar kvótákat is leértékelné, hiszen ezeknek az értékét éppen az adja, hogy 
általuk a kvótákat megvásárló fél valójában kibocsátáscsökkentést vásárol.

Márpedig egy újonnan épülő és a nem különösebben jó minőségű orosz uránércre mint 
energiaforrásra alapozó orosz technológiájú atomerőmű karbonlábnyoma egyáltalán nem nulla, 
ahogyan önök hangoztatni szokták, hanem valahol a nap- és a gázerőműveké között van (közelebb 
az utóbbihoz), vagyis egy olyan piacon, ahol a szereplők tisztában vannak az energiatermelés 
alapvető környezeti összefüggéseivel, nem lehet „nulla kibocsátásként” eladni.

Kérem, hogy a fentiek nyomán szíveskedjék tájékoztatni róla, miért az amúgy is alulfinanszírozott 
magyar zöldenergia-szektor kárára kívánják pénzelni az egyre életképtelenebb paksi bővítési 
projektet, létezik-e olyan hatásvizsgálat, amely arra az eredményre jutott, hogy a kvótabevételek 



klímavédemi és gazdasági szempontból jobban hasznosulnának (nagyobb megtérülést 
biztosítanának) az atomiparban, mint a megújulók fejlesztése vagy a lakossági energiahatékonyság 
támogatása terén; honnan kerülne pénz az utóbbi szektorba, ha a kvótabevételeket Paksra 
irányítanák, és milyen jogszabályok teszik (tennék) lehetővé ezt az átirányítást.

Várom válaszát!

Budapest, 2020. szeptember 24.

Tisztelettel,

1


